

Esimerkkilaskelma varhaiskasvatuksen asiakasmaksulain muutoksen vaikutuksista 1.8.2021

Perheessä 1 huoltaja, jonka bruttotulot 3000 euroa/kk			
	1 lapsi varhaiskasvatuksessa	2 lasta varhaiskasvatuksessa	3 lasta varhaiskasvatuksessa
nykyinen maksu	92	0	0
uusi maksu	0	0	0
muutos	-92	0	0

Perheessä 1 huoltaja, jonka bruttotulot 4400 euroa/kk			
	1 lapsi varhaiskasvatuksessa	2 lasta varhaiskasvatuksessa	3 lasta varhaiskasvatuksessa
nykyinen maksu	242	264	231
uusi maksu	171	118	32
muutos	-71	-146	-199

Perheessä 2 huoltajaa, joiden bruttotulot 4400 euroa/kk			
	1 lapsi varhaiskasvatuksessa	2 lasta varhaiskasvatuksessa	3 lasta varhaiskasvatuksessa
nykyinen maksu	176	204	144
uusi maksu	84	32	0
muutos	-91	-172	-144

Perheessä 2 huoltajaa, joiden bruttotulot 6600 euroa/kk			
	1 lapsi varhaiskasvatuksessa	2 lasta varhaiskasvatuksessa	3 lasta varhaiskasvatuksessa
nykyinen maksu	288	432	490
uusi maksu	288	375	345
muutos	0	-57	-145

Alla olevasta Kuntaliiton esimerkkilaskelmassa näkyy millä tuloilla maksua ei tule ollenkaan, mikä on tuloraja alimmalle 27 euron maksulle (alle 27 euron maksuja ei voi asiakasmaksulain mukaan periä) ja tuloraja korkeimmalle maksulle.

Varhaiskasvatuksen asiakasmaksut						
Perheen koko, henkilöä	Tuloraja €/kk - maksu 0 euroa		Maksu alkaen 27 €, tulot vähintään		Maksu 288 €, jos tulot enemmän kuin	
	1.8.2020	1.8.2021	1.8.2020	1.8.2021	1.8.2020	1.8.2021
2	2 136	2 798	2 388	3 050	4 823	5 485
3	2 756	3 610	3 008	3 862	5 443	6 297
4	3 129	4 099	3 381	4 351	5 816	6 786
5	3 502	4 588	3 754	4 840	6 189	7 275
6	3 874	5 075	4 126	5 327	6 561	7 762

